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Totul începe cu veşnicu l :  De ce ai ales teatrul? Asta este de departe cea mai 
dific i lă, dar şi cea mai uti lă întrebare care mi-ar putea fi adresată, în această 
perioadă a vieţii mele. Difici lă în sensul că primele cuvinte care îmi vin în minte 
sunt întotdeauna"nu ştiu", şi astfel îmi creez singur un soi de blocaj psihologic care 
ar putea influenţa într-o oarecare măsură eventualul meu răspuns, iar uti lă ,  pentru 
că întotdeauna mă face să reflectez mai mult asupra existenţei mele: ce fel de 
persoană am fost, cum sunt acum şi spre ce tind .  Există o anumită transformare 
a felu lu i  meu de a fi pe care o conştientizez şi ,  sincer să fiu ,  mă bucură. La l iceu 
eram genul de adolescent care nu se lua în serios. Sistemul meu de valori, cel 
puţin în primi i  ani ,  cam până pe la jumătatea clasei a Xl-a, era total d iferit faţă de 
cel la care mă raportez în ziua de azi. Deşi aveam rezultate bune la învăţătură ,  nu  
resimţeam o dorinţă de cunoaştere, de aprofundare. Ţin minte, îmi vine să  ş i  râd 
când mă gândesc, că în clasa a VI I I-a cel mai mult a cântărit în decizia mea de a 
alege profi lu l  l iceului (ştiinţe sociale), faptul că acolo se fac mai puţine ore şi că e 
mai lejer. Auzi , că e mai lejer! Aveam tot felu l  de idei şi de teorii care mă amuză 
copios acum.  Aş putea spune că eram un exemplar d in produsul perfect al socie
tăţii d in  zilele noastre, scos în serie mare pe benzile de asamblare ale unităţi lor de 
învăţământ. Îmi renegam sensibi l ităţi i le şi modul de a fi şi purtam cu mândrie masca 
la modă astăzi :  superficial itatea! Totuşi ,  în mintea mea se conturase, n ici nu ştiu 
de unde a porn it, ideea că mi-ar plăcea să regizez. O resimţeam de parcă mi-aş 
fi dorit asta d intotdeauna.  Lucrurile au evoluat timid, din aproape în aproape: 
am început să-mi pun mai multe întrebări , am început să mă interesez de acest 
domeniu ,  am făcut un scurtmetraj împreună cu un coleg, l u l ian Sfircea, care şi el 
este acum student la teatru , doar că în Bucureşti . Toate astea s-au întâmplat până 
când, printr-o înşiru i re de întâmplări , l-am cunoscut pe domnul profesor de teatru 
Radu Popescu , pe vremea aceea colaborator al Cercului Mi l itar Constanţa. Din 
acel moment, lucrurile s-au schimbat şi activitatea teatrală a devenit principalul 
meu obiectiv. Sunt sigur  ca la baza a legerii mele a stat şi admiraţia pentru perso
nal itatea atât de putern ică a domnulu i  profesor şi a modulu i  său de gândire atât 
de l iber şi de corect. Am colaborat cu Cercul Mi l itar şi mai târziu ,  o scurtă perioadă, 
cu Şcoala Populară de Artă , sub îndrumarea domnului profesor, pentru ca mai apoi ,  
ca o continuare logică a drumulu i  pe care porn isem, să dau examen la Facultatea 
de Arte d in Constanţa . Chiar dacă m-am axat pe partea de interpretare, în sensul 



că acum mă pregătesc să fiu actor, dorinţa mea de a regiza piese de teatru şi chiar 
fi lme încă există , mai mult ,  aş putea spune că evoluează în interiorul meu, iar într-o 
maturitate a carierei mele vi itoare sper să reuşesc să-mi pun amprenta pe o creaţie 
artistică d in  postura de regizor. Ba mai mult, pot spune că deja mă pregătesc să 
abordez o altă perspectivă a actu lu i  de creaţie teatrală graţie celei la lte facultăţi la 
care sunt student, Ştiinţe Economice, tot la Universitatea Ovidius Constanţa, secţia 
ECTS (Economia turismulu i  şi a servici i lor). Părinţi i mei şi-au manifestat dorinţa ca 
eu să stud iez şi economia , iar eu am acceptat, atât pentru că m-a atras încă d in 
l iceu, cât şi pentru că am sesizat o oarecare uşurinţă în a învăţa această materie. 
M-am gândit destul de mult la eventualele afinităţi d intre cele două domenii de 
studiu şi am ajuns la concluzia că cea de-a doua special izare, aceea de economist, 
ş i ,  impl icit cunoştinţele d in domeniu ,  îmi vor fi uti le în momentul când îmi voi dori 
să mă impl ic în administrarea unu i  teatru sau a unu i  proiect cu ltura l .  Consider ca 
situaţia de a fi dublu l icenţiat, actor şi economist, m i-ar putea folosi .  Lucrul acesta 
l-am constatat cu ocazia unei colaborări cu Teatrul de Stat Constanţa, când am 
avut ocazia să anal izez într-o oarecare măsură şi felu l  în care este organizat un 
teatru . Şi asta mă duce cu gândul  la o experienţă interesantă pe care am avut-o 
şi pe care am s-o dezvolt în câteva rânduri .  

Nicio cl ipă în anul 1 de facultate nu m-am gândit că aş putea să fiu remarcat 
sau măcar să particip la vreun spectacol bazat pe mişcare. Să spunem că expre
sivitatea corporală era o parte vulnerabilă a mijloacelor mele de exprimare.  Totu l  
a început cu un spectacol gândit într-o cheie diferită faţă de cele cu care eram eu 
fami l iarizat, dar care mi-a plăcut atât ca idee cât şi ca rezultat final .  Este vorba de 
Visul unei nopţi de vară după piesa lu i  Wi l iam Shakespeare şi regizată acum de 
lect. un iv. drd .  Daniela Vitcu Hanţiu .  

Pot să spun că interesu l  pentru acest spectacol a fost mare dar  completat şi 
de o muncă susţinută ,  poate datorată în parte şi spiritu lu i  de competiţie (participau 
în spectacol studenţi din toţi an i i ) ,  şi dorinţei de afirmare. Premiera a avut loc la 
Teatrul de Stat d in Constanţa , unde se pare că a fost urmărită şi de coregraful 
Căl in Hanţiu .  La începutu l veri i ,  am fost invitat să încep colaborarea cu Teatrul de 
Stat la spectacolu l  de teatru-dans, Legendele mesei rotunde, coregrafia Căl in 
Hanţiu ,  în care am lucrat cu actori profesion işti şi cu compania de balet a teatru lu i ,  
iar  personajul  interpretat a fost Lancelot. Experienţa d in acest spectacol mi-a folosit 
mult, m-a ajutat să conştientizez unele lucruri cu privi re la modu l  de lucru a l  acto
ru lu i  cu sine însuşi şi mi-a oferit o perspectivă asupra felu lu i  în care se montează 
un spectacol într-un teatru profesionist. 

Închei prin a spune că experienţa cu teatrul profesionist şi cea d in cadrul 
facultăţi i ,  oamenii pe care i-am cunoscut, au avut un impact pozitiv asupra modulu i 
propriu de a percepe lucruri le ş i că am câştigat mult în pasiunea mea pentru arta 
scenică şi, totodată , în devenirea mea ca om. 
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